
16 


Personaltidning inom FFV Underhåll/eVA Vecka451982 

VAD GD SA' 
När du och jag köper en vara, vill vi ha RÄTT KVALITET. Våra kun- KVALITEr gu ORDER,-- der resonerar naturligtvis på samma sätt, när de köper tjänster eller 
varor av oss. Så enkelt är det. Och det är därför, som FFV uppmärk
sammar produktkvaliteten just nu. Ord(f ~ StSSELS~IININ6 
Olle Lund , var generaldirektör, säger i en intervju i senaste FFV
NYTT: oc\' ~~Kt7iM8 get" 

- Vara produkter måste ha en riktig bälans mellan kvalitet o ch 
pris. TRYGGHET 
Blunda inte 
Just nu har de första affischerna i FFVs kvalitetskampanj hängts ut 

på våra arbetsplatser. Det är början på en serie på 16 olika budskap 

om kvaljtetens betydelse för vARA JOBB. 


Blunda jnte för affischerna. Snacka istället med varandra om de, 

för var arbetstryggheL så avgörande frågorna: Är kunderna nöjda 

med vår kvalitet? Kan vi sälja med nuvarande kvalitet på produkter

na? 


Ifrågasätts 
Det fjnns alltjd någon som ifragasätter egenskaperna hos varor och 
tjänster. Vi går inte fria från sådana fragor. Och vi är i gott sällskap. ~______ 
Flera industrier har redan uppmärksammat vara affjscher om kvalitet, 
och bett att få köpa dem för egna kampanjer. Det får dom gärna. r----------------

Till och med Mekanförbundet har bett att få trycka nya upplagor! 

Sa bra är var kam panj. 


Hoppas du också förstår budskapet och verkhgen engagerar dig i 

fragan. 


Ingemar Lindstrand, 811 8 

Inköpssektionen anpassar sig 

I dagarna har en mjndre organisa
tionsändring genomförts. En änd
ring som innebär, att inköpssek
tionen nu har fått två inköpskon
ror. Ett nytt vid eVA, 8260 , där 
Ingemar Lewin är kontorschef 
och ett redan befintligt vid eVM .. 
8270 , under Stig Ekbergs led
ning. 

SammanMIlande chef för in
köpssektjonen , som numer heter 
8207, är Ragnar Stolt. Se för öv
rigt Sm U 82 :50. 

Iansiu tning till denna ändring 

anställs ytterligare en inköpare 
för att i första hand syssla med 
internationella affärer, Den tjäns
ten ska förhopp ningsvis vara till
satt redan efter årsskiftet. 

Bakom de vid tagna atgärderna 
ligger sektorns alltmer export
och civilbetonade verksamhet. 
där bland annat eOMPRO ingar 
som ett led. 

Detta paverkar också i hög grad 
inköpssektionen , som successivt 
måste anpassas för att kunna mö
ta kraven på en effektiv service. 

SISTA BLOSSET 

Dra det, fimpa cigarretten och 
ring sedan till Eivor Jonsson, tfn 
1757 ! 

Du känner väl själv, att Jet är 
hög tid att fimpa för gott nu? 
Eivor är beredd att hjiUpa dig och 
alla andra, som vill bli av med sitt 
nikotjnbegär, men som har svärt 
att sta emot alla frestelser. 

Så FIMPA och RING 1757!!! 
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Sh31dds
verksam 

Skyddskommittens september
möte öppnades av vice ordföran
de, Ove Östby. Men från och 
med punkt fyra på dagordningen 
övertog ordförande själv ledning
en. Redan vie! punkt tre valdes 
nämligen Rune Lindberg till ny 
ordförande i komrEittE~n. Under 
hans ledning behandlcde sedan 
mötet bland annat följande frå
gor. 

Ventilation , luft och buller 
I tunnel 5 ska ventilationen för
bättras med bland annat kylning 
;lV tilluften. Det arbetet genom
förs enIigt beräkningar under va
::-en 1983. 

Bt.; lire t i T-husets kontorsrum 
ska förhoppningsvis vara avhjälpt 
sedan vibrationshämmande däm
pare monterats på kylfläktamas 
stativ . Rörförbindningarna ska 
ocksa kontroll~ras för a.tt ute
sluta ljudöverföring därifrån. 

Högtryckskom pressorerna, som 
står i bergsinfarten , orsakar stö
rande buller i P-tunnein och ska 
därför flyttas under våren. 

Utanför protokollet 
Andra koxpressorer av intresse 
är de, som förser cyklarnas däck 
med try ckll;ft. Cyklistern:l , som 
parkerar sina tvahjuling·3.f intill 
mässen , har sedan en tid saknat 
möjligheten att pumpa sina cyk
lar. Men en r,y kompressor är be-

Först Stig Olsson 
sen eVA-konst 
Den första novem ber bjljade en 
ny konsw tställning pa Gyliene 
Balken . Det är Stig Olsson , fran 
Odenshacken, som visJr upp sin 
konst. Stig Olsson är 46 ar och 
har en gang tidigare ställ t u t sina 
tavlor här, den gången! 973. 

ställd, och snart får ni luft igen. 
Nu ska ammoniaklukten vid 

gamla administrationsbyggnaden 
försvinna. l husets källarvaning 
arbetar dokumen ta tionsenheten 
med ritningskopiering, och den 
vätska som används i kopiatorn 
är ammoniak. Via fläktar sugs 
ammoniakångorna, ofarliga med 
illaluktande, ut på gärden. Med 
hjälp av ett rör ska ångorna nu 
ted1s ut i takhöjd istället. 

Viktiga föreskrifter 
För ASS-föreskrifterna (ASS = 
ArbetarSkyddsS tyre!sen) finns 
nu en ny fbrdel!1ingsplan. Det är 
viktigt, att varje arbetsledare kän
ner till de föreskrifter och anvis
ningar som berör hans eller hen
nes arbetsområde. 

Fördelningen till berörda ar
betsledare tar sektionschefernu 
hand om. Och presentationen av 
nya föreskrifter sker på skyctds
triiffarna och genom skyddstjäns
ten . 
Farliga ämnen registreras 
Inom FFV ska en inven tering av 
använda lösningsmedel göras. Vid 
CVM är den redan påbörj ad, och 
erfarenheterna därifrån ska så 
småningom utnyttjas inom övriga 
koncernen. 

Malet ir, att upprätta ,=tt regis
ter över sam tliga hälso- och 
miljöfarliga ämnen och var de an
vänds. Löpande , ständigt aktuella 
register $ka sedan finnas tillgäng
liga pa varje arbetsplats. 

En sadan registrering är" ett 
krav fran ASS. Det ska vara möj
ligt att fö lja. upp användandet av 
"farliga ämnen" , och att kontrol
lera att föreskrifter finns för hur 
man handskas med dem. Dess
utom underlättar ett register in
spektioner och undersökningar 

Hans sortiment hes tir av colla
ge, teckning:1r och grafik oc h de 
kommer 3U visas t.o.m. den 15 
november. 

I varas tilldelades eVA 25.000 
kronor för inköp och anderhall 
av konst. Efter Stig Olssons ut
ställning kommer Färgtrollet att 
visa den konst som köpts in un
der aret. Fram till jul ska de nya 
tJvlorna ingå i en samlad utstill
ning och därefter ska de lottas ut 
till olika avdelningar. 

Katarina BnlZl!/l 

vid eventuella skador av såda!:a 
ämnen. 

Samariter i berget 
Vilka ger första hjälpen vid en 
olycka? Det gör samariterna, 
vän tan på a tt personal från hälso
centralen kommer till undsätt
ning. 

Namn och telefonnummer på 
samariterna i bergverkstan hittar 
du numer på tavlorna som visar 
utrymningsvägarna ur berget. 

Det finns fyra sådana tavlor 
därnere. Varje tavla täcker en viss 
del av berget, och varje del har 
sin egen samarit. 

Du vet väl var "din" tavla häng
er? Om inte, kan du fraga ditt 
skyddsom bud. 

Inga allvarliga skador. 
Av de arbetsskador som inträffat 
sedan kommittens senaste möte, 
har ingen varit av sådan karaktär , -. 
att en redogörelse i skyddskom
mitten varit motiverad: 

Arbetarskyddsnämnden bedri
ver i år kampanjen "Ner med 
olycksfallen" i samband med 
:1ämndens 40-års jubileum. Med 
anledning av detta vill skydds
kommittens arbetsutskott påmin
na läsarna om, att det 1980 in
träffade 760 arbetsolycksfall/ 
-sjukdomar varje arbetsdag. Alla 
anställda uppmanas därför till 
fo1'tsa tta insatser för a tt förebyg
ga alb former av skador. 

I ett gen1ensamt uttalande från 
den 9 juni i ar betonar arbets
marknadens parter, att "ett mo
demt samhälle och arbetsliv inte 
Ilar rad med olycksfall" och att 
"ett engagerat och aktivt arbetar
skydd lönar sig alltid." 

Efterlängtad rustning 
I skyddskommittt!ns handlings
program f jr 1983 finns tva reno
veringsobjekt upptagna som till
drar sig särskiit intresse. 

Det första är sanitetsutrymme
na i byggnad I (gamla administ
ration), som är i behov aven 
upprustning. Där startar ombygg
nadsarbeten i januari 1983 . 

Skyddskommittens arbetsut
skott anser det ocksa vara angelä
get, Jtt ett lunchrum iordning
s tälls i byggnad l. 

Det andra objektet är personal
utrymmena i byggnad 9 (perso
nalbyggnaden). Det gäller 311ts<'1 
lokalerna för ombyte och dusch . 
Kostnader för den renoveringen 
har t3gits UpP) nästa ars budget
förslag . 
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Två på en stol 

Bristen på kontorsarbetsplatser 
berördes vid skyddskommi ttens 
senaste möte. Det är ett problem 
som ökar i takt med nyrekryte
ring och införande av deltids
tjänster. Och det är dessutom ett 
problem som kan ha flera sidor. 

-

Dels om flera deltidsarbetande 
med samma arbetstider ska sam
sas om en arbetsplats, dels om ar
betsplatsen får stå outnyttjad viss 
del av dagen. Situationen ger då 
både en brist på och ett otillräck
ligt utnyttjande av lokalresurser
na. 

Med anledning av detta fram
håller Harry Rosevall, Personal, 
att nyrekrytering och deltids
tjänster maste planeras så, a tt ar
betsplatser finns tillgängliga för- alla anställda. 

- I det sammanhanget vill jag 
framhålla, att vi från företagets 
sida sa långt som möjligt vill till
mötesgå de anställdas behov och 
önskemål. Men det måste av för
klarliga skäl ske inom ramarna 
för vara resurser och på ett så
dant sätt, att vi kan utnyttja våra 
resurser maximalt. 

-Det kan alltså innebära , att 
ett medgivande till viss förlägg
ning av arbetstiden måste omprö
vas om arbetsförhållandena för
ändras. 

Kolla bilen 
inför vintern 
Flygets Motorklubb ordnar till
sammans med Krisats bilverkstad 
kontroll av ljusinställning, glykol 
och batteri. 

Ta tillfället i akt onsdagen den 
17 november mellan kl 17 och 
20 vid Krisats bilverkstad på Kö
pingsvägen i Arboga. 

Använd .J\.J. ~ ~,Iftt - .. 
1reflexer i ~" " ~ stan också. ~' :~ ~~~~~ . 

'J: Tnul kSlkerhetsverket ,. , ' 

Sport &- Motion 


Nils-Erik ett stenkast 
från första plats 
eVAs varpakastare har varit i el
den under hösten och inte utan 
framgång. I augusti deltog fyra av 
dem i Fel F-mästerskapen som 
arrangerades i Linköping. Och en 
andraplacering i kulvarpa fick de 
med sig i bagaget. 

Vid FFV-mästerskapen i KarIs
borg i början av september domi
nerade sex eVA-are prislistan. 
Men mästerskapstiteln gick deras 
näsa förbi. Den knep istället 
Karl-Gunnar N ilzen från torped
verkstan i Motala. 
På fotbollsplanen i Malmslätt 
samlades 45 deltagare från tolv 
av FClF-föreningarna, Augusti
lördagen bjöd på sol, blåst och 
regn, och deltagarna bjöd på god 
stämning och spänning. 

- Vi hade tillgång både till mäs
sen och lokaler för ombyte, där 
vi tävlade i fängsligt förvar innan
för grindarna, berättar Nils-Erik 
"Gotland" Pettersson. 

Färgstarka gotlänningar 
-Som vanligt hade vi det trevligt 
under tävlingarna. Det blir litet 
feststämning när folk från hela 
landet samlas. Och gotlänningar
na satte förstås litet extra färg på 
tillställningen, säger Nils-Erik och 
talar då inte i egen sak utan om 
de tre lagen från P 18. 

Värdskapet sköttes av bland 
andra Bertil Klang och Gösta 
Persson från FCIF. Och Bertil 
tog värdskapet så allvarligt, att 
han till slut tog hand om första 
platsen i den individuella centi
meterkastningen med 499 cm. 

CVA-kastarna fick platserna 
8 Nils-Erik Pettersson 727 cm 

16 Bengt Andersson 972 
32 Jan-Ove Jönsson 1514" 
39 Wilhelm Liljehammar 1893 " 

De tre bästa CV A-kastarna tog 
därmed en femte plats i lagcen
timeter med resultatet 3 213 cm. 
Och på eftermiddagen lyckades 
samma herrar kasta sig in på en 
andra plats i kulvarpa. Men detta 
först efter hårt motstand av 
bland andra CTV. 

Regn igen 
I Karlsborg var allt sig likt när 
FFV-mästerskapen avgjordes i 
septem ber. Regnet öste ner, och 
vädergudarna visade sig från sin 
sämsta sida i den annars sa triv
samma Vättern bygden. 

För Karlsborg var det tredje 
gangen i rad som varpa tävlingar
na avgörs i hällande regn. 

-Av fem anmälda föreningar 
kom bara tre, berättar Nils-Erik. 

-GF och CVM uteblev helt en
kelt. Det är tråkigt att sån t hän
der, eftersom det innebär att om
lottning måste göras innan täv
lingarna kan komma igång. Och 
så blev vi bara fjorton deltagare 
istället för tjugoen . 

Stenkast 
Trots regnet och manfallet kom 
tävlingen igång. Det blev en 
"stenhård" kamp om första 
plats. Nils-Erik skuggades av 
Karl-Gunnar Nilzen , ända tills 
denne träffade en sten med sin 
varpa. 

Men Nils-Erik hade otur. I näs
ta kast studsade hans egen varpa 
mot en sten, och han fick se sig 
passerad av Motalabon. 

Med sex deltagare var CV A IF 
den enda föreningen som kunde 
ställa upp två lag, I lagcentime
ter placerade sig de båda lagen på 
första och tredje plats. Och 
CV A I vann lagtävlingen med 
nästan 16 meter före tvåan CTV! 

CV A-arnas placeringar blev i 
individuell centimeterkastning: 

2 Nils-Erik Pettersson 53 7 cm 
3 Bengt Andersson 584" 
4 Jan-Ove Jönsson 1157" 
5 Wilhelm Liljehammar 1174 " 
7 Stig Hahne 148 5 " 

10 Rolf Johansson 2083" 
I lagcentimeter blev placering

arna: 
ICVAl 2525 cm 
2CTV 4116 
3 CVA II 4742 
4 Vanäs 5183 
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CVA~par vann 
dubbelt i bridge 
Fredagen den 29 oktober tävlade 
eVA rFs bridgespelare om klubb
rnästerskapet. Det var 14 par som 
ställde upp och sammanlagt spel
ades 24 brickor. evA-titeln gick 
inte helt överaskande till paret 
Gustavsson/Olofsson, som redan 
hunnit med att ta hem årets 
FFV-mästerskap i parbridge. 

Bland spelarna fanns denna 
gång speciellt inbjudna ickemed
lemmar. Det var de vänliga sjä
lar som hjälpte evA rFs bridge
sektion med arrangemangen kri
ng FFV-mästerskapet. Som ett 
litet tack fick de vara med och 
spela om ära och berömmelse. 

Bästa gästpar blev Gun Berg
ström/Olle Eriksson. De place
rade sig på en delad sjätteplats . 

- Vi hoppas att gästerna hade 
en trevlig kväll och att maten 
smakade, trots att de inte hamna
de sä högt i prislistan, säger An
ders Ander. 

Som talesman för bridgespel
arna, ber Anders att fä fram föra 
ett tack till bridgesektionen för 
en trevlig tävling. Ett tack även 
till Anders Andersson m fl för 
den utsökt goda maten. 

Resultat 

l L Gustavsson - T Olofsson 174 
2 S Stridsberg - R Stridsberg 167 
3 A Ander - A Andersson 164 

Vid prisutdelningen räknades 
handicap in i slutresultaten. Och 
därmed tick prislistan följande 
utseende i toppen: 

l B Sandberg - O Bergström 202 
2 S Johansson - J Johansson 181 
3 L Gustavsson - T Olofsson 174 

Det enda jag begär av min häst är att 
den ska kunna tala svenska och gå i 
sanskrit. (Ur Blandaren) 
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TILL SALU 
Är du i behov aven barack, eller 
virke? Barack 36 är till salu för 
rivning och bortforsling. 

Senast den 15 novem ber vill 
avd 8610 ha ett skriftligt an bud. 

(TACK 2tJ 

Hjärtligt tack för blommorna och pen
ninggdvan som jag fick vid min pensio
nering. 

Ingvar Andersson. f d 8833 

Redaktionsräd : 

Susanne Linde FCTF 
Arne Johansson 
Alf Gustafsson SF 
Hans R isberg . 
Kurt Bergström SACO/SR 

J 

OBS! 

Folke Berglund, Gustaf Högberg , 
Sven Johansson och Robert 
Olsson-Seffer gick i pension den 
30 september. rnte den 30 augus
ti, som jag påstod i eVA-Nytt nr 
13. Om olyckstalet påverkade 
uppgiften vet jag inte, men rätt 
ska vara rätt. 

Red 

31 okt 	 Folke Andersson 
Ingvar Andersson 
Emil Hallin 

8630 
8830 
4735 
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